

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

NEWSLETTER

07 | September 2025

Folgen Sie uns auf [LinkedIn!](#)

Follow us on [LinkedIn!](#)

AKTUELLES

NEWS

Ausschreibung

**Poster-Wettbewerb am 2. Tag der Forschung,
15. Oktober 2025**

Bewerbungsfrist: 3. Oktober 2025

Promovierende und Postdocs aller gesundheits- und technikbezogenen Fachbereiche der BTU können noch bis zum 3. Oktober für den Poster-Wettbewerb Beiträge einreichen. Die drei besten Poster werden am 2. Tag der Forschung am 15. Oktober mit einem Preis ausgezeichnet. Darüber hinaus können sich alle Teilnehmenden am Tag der Forschung am Standort Senftenberg miteinander vernetzen.

[Erfahren Sie mehr ...](#) (s. „Poster Flash“)

Call for Applications

**Poster Competition, 2nd Research Day on 15
October 2025**

Deadline: 3 October 2025

Doctoral and postdoctoral researchers from all health and technology-related departments at BTU can submit contributions to the poster competition until 3 October. The three best posters will be awarded a prize on 15 October, the second BTU Research Day. The Research Day in Senftenberg will also provide an opportunity for all participants to network with each other.

[More information ...](#) (see “Poster Flash”)

Paneldiskussion für Kurzentschlossene

Postdoc Appreciation Week

15. September 2025

Anlässlich der Postdoc Appreciation Week veranstaltet das Postdoc Network Brandenburg am 15. September eine Paneldiskussion zum Thema außerakademische Karrierewege für Postdocs. Als Diskutant*innen sind eingeladen: der Personalvorstandsvorsitzende der LEAG, Herr Waniek, der Vorstandsvorsitzende der Kjellberg-Stiftung, Herr Krink, die Leiterin der Recruiting-Projekte der Deutschen Bahn AG, Frau Kroll, der ehemalige Entwicklungsleiter der Regiocom GmbH und Professor an der TH Brandenburg, Herr Prof. Dr. Florian Marquardt, sowie die Präsidentin des Bundesamts für Verbraucherschutz und Lebensmittelsicherheit und apl. Professorin der Universität Potsdam, Frau Prof. Dr. Böhl. Die Gründungsberaterin von Potsdam Transfer/Universität Potsdam, Frau

Call for Applications

GRS Mobility Grants

Deadline: 26 September 2025

On the occasion of Postdoc Appreciation Week, the Postdoc Network Brandenburg is hosting a panel discussion on 15 September on the topic of non-academic career paths for postdocs. The following panellists have been invited: Mr Waniek, Chief Human Resources Officer at LEAG; Mr Krink, Chairman of the Kjellberg Foundation; Ms Kroll, Head of Recruiting Projects at Deutsche Bahn AG; Prof. Dr Florian Marquardt, former Head of Development at Regiocom GmbH and Professor at the Technical University of Brandenburg; and Prof. Dr Böhl, President of the Federal Office of Consumer Protection and Food Safety and Adjunct Professor at the University of Potsdam. Prof. Dr. Böhl is a professor at the University of Potsdam. Ms Remus-Sticken, a start-up consultant at

Remus-Sticken, wird die Diskussion mit spezifischen Informationen zum Thema Gründen ergänzen. Postdocs und Promovierende aller Fachbereiche sind herzlich eingeladen. Erfahren Sie mehr ...	Potsdam Transfer/University of Potsdam, will supplement the discussion with specific information on start-ups. Postdocs and doctoral candidates from all departments are cordially invited. More information ...
GRS QUALIFIKATIONSPROGRAMM	GRS QUALIFICATION PROGRAMME
Im Herbst bietet die GRS weiterhin ein umfangreiches Qualifikationsprogramm für Promovierende und Postdocs in der frühen Phase nach der Promotion an. Es sind noch Restplätze in folgenden Workshops verfügbar: ▪ »Deep Dive – Regression Analysis in R«, 22 October ▪ »Introduction to Machine Learning in R«, 27 October ▪ »Deep Dive – Machine Learning in R«, 5 November ▪ »Data Science Research Lab«, 8–9 December Die ausführlichen Kursbeschreibungen finden Sie auf unserer Webseite. Dort können Sie sich selbstständig für die Kurse anmelden: www.b-tu.de/researchschool/qualifikationsprogramm	This autumn, GRS is still offering an extensive qualification programme for doctoral and postdoctoral researchers. There are still places available in the following workshops: ▪ »Deep Dive – Regression Analysis in R«, 22 October ▪ »Introduction to Machine Learning in R«, 27 October ▪ »Deep Dive – Machine Learning in R«, 5 November ▪ »Data Science Research Lab«, 8–9 December You can find all course descriptions on our website, where you can also easily register: www.b-tu.de/en/researchschool/qualification-programme
IMPRESSUM Herausgeber: BTU Cottbus Senftenberg Platz der Deutschen Einheit 1 03046 Cottbus Für den Inhalt verantwortlich: Robert Rode Graduate Research School T +49 (0)355 69 3479 E robert.rode@b-tu.de	
Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte hier klicken. Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: www.b-tu.de/datenschutz You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click here. For more information about our data-protection policy please refer to our website: www.b-tu.de/en/privacy-policy	

--